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P r o t o k ó ł  Nr II/2014 
 

z sesji Rady Gminy Kotlin odbytej w dniu 30 grudnia 2014r.  w Domu Kultury                
w Kotlinie w godz. od 1000 do 1330,  

którą poprzedziła msza święta w kościele św. Kazimierza w Kotlinie  
 
 
I. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
                 Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Kosiński. 
Przewodniczący powitał: radnych, Wójta Gminy Mirosława  Paterczyka,  Sekretarza Gminy 
Michała Urbaniaka, Skarbnika Gminy Irenę Antczak, radnego Rady Powiatu Walentego 
Kwaśniewskiego, sołtysów i redaktora Gazety Jarocińskiej. 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności  stwierdził kworum, bowiem  na 
ustawowy 15 osobowy skład Rady w sesji uczestniczyło 15 radnych. 
Nieobecni sołtysi: Renata Woźniak i Mieczysław Frąszczak. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki do protokołu. 
 
II. Przedstawienie porządku obrad. 
                Wójt Gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku  obrad projektu uchwały 
w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego. 
Przewodniczący Rady zgłosił wniosek o: 
1) wycofanie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy, 
2) wykreślenie z porządku obrad  pkt 12 i  pkt 16  z uwagi  na niezgłoszenie przez radnych  
    przed rozpoczęciem sesji propozycji wniosków nie uwzględnionych w projekcie budżetu  
    Gminy na 2015 rok. 
Za zmianą porządku obrad głosowało 15 radnych. 
              Porządek obrad: 
1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od I sesji  
    Rady. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od I sesji Rady oraz z wykonania  
    uchwał Rady. 
7. Odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy  
    Kotlin. 
8. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  w sprawie wyrażenia  
    opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
9. Odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem. 
10.Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia 
     opinii o projekcie budżetu Gminy na 2015 rok. 
11. Odczytanie opinii stałych komisji Rady  o projekcie  budżetu Gminy na 2015 rok. 
12. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu Gminy. 
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13. Dyskusja nad projektem budżetu. 
14. Glosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta. 
15. Głosowanie  uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
16. Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2015 rok. 
17. Rozpatrzenie projektów uchwał: 
      1) w sprawie statutu Domu Kultury w Kotlinie,  
      2) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
          Alkoholowych na 2015 rok, 
      3) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok, 
      4) w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów  
          Alkoholowych na rok 2014, 
      5) w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2014, które nie wygasają  
          z upływem  roku budżetowego, 
      6) w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego  
          sprzedawanego na rzecz najemcy, 
      7) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014, 
      8) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
18. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2015 rok. 
19. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok.  
20. Przyjęcie planów pracy na 2015 rok: 
      1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, 
      2) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa  
          Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej Rady Gminy. 
21. Wolne głosy i wnioski. 
22. Zamknięcie posiedzenia. 
     
ad. III. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy. 
                   Protokół z I sesji Rady Gminy, który wyłożony  został do wglądu na posiedzeniu 
wspólnym komisji Rady w dniu 29 grudnia br. oraz w dniu dzisiejszym przed sesją Rady 
przyjęty został jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad. IV. Interpelacje i zapytania radnych. 
                    Interpelacje i zapytania zgłosili: 
Radny Lucjan Antczak  informując, że zobligowany został przez mieszkańców ul. 
Waliszewskiej w Kotlinie do zadania  następujących pytań: 
- jaki jest sposób użytkowania budynków przy ul. Waliszewskiej? 
- do jakiej wielkości może być stado trzody chlewnej  w budynkach przy ul. Waliszewskiej? 
- czy przy podejmowaniu decyzji odnośnie hodowli trzody chlewnej przy ul. Waliszewskiej 
  Wójt bierze  pod uwagę protesty mieszkańców związane z uciążliwością prowadzonej fermy 
   trzody chlewnej? 
- czy podejmując decyzję zezwalającą na prowadzenie hodowli  Wójt zobligował właściciela 
  fermy do zainstalowania urządzeń, które zmniejszyłyby uciążliwość oddziaływania smrodu? 
  Radny Lucjan Antczak  na zgłoszenie mieszkańców ul. Teodorowskiej pytał – czy rury o 
  przekroju 40 cm ułożone w rowie przy ul. Teodorowskiej na długości 100 mb odbiorą 
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  prawidłowo wodę? 
Radny Krzysztof Szyszka wnosił, aby poprosić na następną sesję Rady dyrektora Domu 
Kultury w Kotlinie  w celu przedstawienia wizji działania Domu Kultury w 2015 roku oraz 
rozwoju kultury w gminie. 
Radny Krzysztof Szyszka pytał -  jak jest przygotowana Gmina do zimy, do odśnieżania? 
Wójt odpowiedział, że Gmina podpisała umowę na odśnieżanie. Poza tym Gmina posiada 
swój sprzęt do odśnieżania. Uzupełniono także pojemniki piaskiem z solą i zabezpieczono 
pewną ilość piasku z solą. 
Sołtys Mieczysław Stefaniak  wnioskował o: 
- zamontowanie fotoradaru w Wyszkach, 
- budowę ścieżki rowerowej przy drodze nr 11, 
- naprawę dachu wiaty autobusowej w Wyszkach 
Sołtys Stefan Taczała wnioskował  o wycięcie drzew owocowych przy drodze  Racendów – 
Parzew. 
Sołtys Stefan Taczała pytał  - kiedy nastąpi zakończenie kopania rowów przy drodze 
Racendów – Parzew, które rozpoczęto 2 lata temu? 
Radny Grzegorz Warmuz  wnioskował o wycięcie drzew – akacji rosnących na nasypie 
przy moście w Wilczy. 
Radna Dominika Kwiecińska wnioskowała o: 
- położenie dywanika asfaltowego na drodze Twardów Bączew – Kurcew, bowiem 
  w przeciwnym razie droga ta zostanie rozjeżdżona i informując, że droga ta  nie została ujęta  
  w budżecie Powiatu Jarocińskiego na 2015 rok, 
- wykaszanie trawy i krzaków przy drogach powiatowych  na całej długości dróg, a nie tylko 
   tam gdzie jest duże zagrożenie. 
Radna Dominika Kwiecińska  przyznała, że jest zaskoczona  odpowiedziami Starostwa 
Powiatowego w Jarocinie  na złożone wnioski w powyższych sprawach. 
Wójt przypomniał, że droga „do zajęcy” jak określa się drogę Twardów – Kurcew , którą 
wybudowano z tłucznia nie była wpisana do projektu budżetu roku 2014, a została ujęta w 
ciągu roku     w trakcie realizacji budżetu.  
Wójt uważał, że tym razem także znajdą się środki  w budżecie Powiatu w ciągu roku na 
położenie asfaltu na tej drodze. 
Radna Beata Skowrońska  wnioskowała o: 
- odnowę rowów przy drodze powiatowej w Sławoszewie, które częściowo odnowiono, a  
  część jest niedrożna i woda zalewa posesje, 
- namalowanie pasów skrajnych na drodze Kotlin – Sucha, 
- obcięcie konarów drzew: lip i klonów rosnących w Sławoszewie na dolince, 
- prawidłowe wykaszanie przez pracowników trawy na rowach  przy drogach powiatowych, 
oceniając, że zostało to wykonane niefachowo. 
Radna Marta Hudak wnioskowała o naprawę dróg w Racendowie: 
- drogi powiatowej – przy stawie gdzie jest duża wyrwa, 
- drogi gminnej przy posesji nr 7 , w którym to miejscu jest głęboka wyrwa. 
 
ad. V. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie od I  
 sesji  Rady. 
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                 Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w okresie od I sesji Rady: 
- uczestniczył w obradach II i III sesji Rady Powiatu Jarocińskiego, 
- w okresie przedświątecznym brał udział  w spotkaniach świąteczno-noworocznych 
   organizowanych przez świetlicę środowiskową w Woli Książęcej, Kotlińskie Koło  
   Kombatantów RP i Byłych Więźniów Politycznych, Państwową Straż Pożarną w Jarocinie 
   oraz Przedszkole Publiczne w Kotlinie, 
- w dniu wczorajszym uczestniczył w połączonym posiedzeniu  stałych komisji Rady Gminy, 
- w dniu 27 grudnia wraz z radnymi uczestniczył w wieczorze zorganizowanym przez Dom 
  Kultury w Kotlinie z okazji  96 rocznicy wybuchu Powstania Wielkopolskiego, 
- brał udział w przygotowaniu materiałów sesyjnych na dzisiejszą sesję Rady. 
Do informacji Przewodniczącego Rady nie zgłoszono uwag. 
 
ad. VI. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie od I sesji Rady oraz  
 z wykonania  uchwał Rady. 
                  Wójt Gminy poinformował, że uchwały podjęte na I sesji Rady Gminy przekazano 
do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu,  wywieszono na tablicy 
informacyjnej w Urzędzie Gminy oraz umieszczono na stronach Biuletynu Informacji 
Publicznej Gminy. 
W okresie międzysesyjnym Wójt wydał 10 zarządzeń w sprawie: zmiany regulaminu 
Zakładowego Funduszu Świadczeń Socjalnych, powołania składu stałej komisji 
inwentaryzacyjnej w Urzędzie Gminy, użyczenia lokalu Gminnemu Ośrodkowi Pomocy 
Społecznej w Kotlinie, przeprowadzenia rocznej inwentaryzacji okresowej, przeprowadzenia 
inwentaryzacji  w świetlicy wiejskiej w Sławoszewie i Woli Książęcej oraz w szatni 
sportowej  w Magnuszewicach, ustalenia dnia 24 grudnia 2014r. dniem wolnym od pracy  dla 
pracowników Urzędu Gminy w zamian za dzień 1 listopada 2014r., powołania komisji  
przetargowej w celu przeprowadzenia przetargu na sprzedaż nieruchomości położonych              
w Parzewie stanowiących własność Gminy oraz zmiany budżetu Gminy na 2014r. 
Wójt poinformował, że w okresie międzysesyjnym: 
- zakończono budowę inwestycji – kanalizacji sanitarnej  w Woli Książęcej, 
- Urząd Marszałkowski  przeprowadził kontrolę  przeprowadzonego  remontu wraz  
   z modernizacją świetlicy wiejskiej w Sławoszewie i w Wilczy, 
- zakończono budowę boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie,  
- podpisano umowę  z firmą z Woli Książęcej  na  świadczenie usług w zakresie czyszczenia  
  kolektorów kanalizacji sanitarnej  w roku 2015, 
- zawarto umowę z firmą P.P.H.U. PROMET  H.Kobusiński i wspólnicy z Koźmina na 
  wykonanie remontu stacji uzdatniania wody w Magnuszewicach, 
- dokonano wyboru firmy – Przedsiębiorstwa Budowlano Handlowego St. Hadrzyńskiego 
  w Kotlinie  na dostawę  paliw płynnych w roku 2015  na potrzeby sprzętu spalinowego 
  będącego własnością Gminy, 
- zawarto umowę z firmą INVEST LIFT  w Kaliszu  na konserwację w roku 2015  urządzenia  
  dźwigowego w Domu Kultury w Kotlinie, 
- zawarto umowę z Jarocińskimi Liniami Autobusowymi  na przewóz uczniów z terenu  
  Gminy Kotlin wraz z zapewnieniem opieki nad nimi w czasie przewozu do Zespołu Szkół  
  Specjalnych w Jarocinie, 
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- zawarto umowę z firmą – Murarstwo i Dekarstwo  R. Hajdysz  z Wyszek na  rozbudowę  
   i przebudowę  strażnicy OSP w Wysogotówku, 
-  zawarto umowę ze sklepem muzycznym  AVANT DRUM SHOP MATUSZ w Poznaniu  
   na zakup sprzętu muzycznego dla Domu Kultury w Kotlinie, 
-  zawarto umowę z firmą –  Dekarstwo i Murarstwo R. Hajdysz z Wyszek na założenie  
   płytek  ściennych w świetlicy  wiejskiej w Wilczy, 
-  zawarto umowę z firmą – ART-TOUR A. Kawaler z Kotlina  na przewozy uczniów do  
   szkół na terenie Gminy Kotlin, 
 - zakończono  przebudowę drogi gminnej Orpiszewek – Lutynia, której wykonawcą było  
   Przedsiębiorstwo Robót Drogowych  DROBUD z Jarocina. 
Poza tym w okresie  przedświątecznym  Wójt uczestniczył  w wielu spotkaniach 
opłatkowych, w tym z: kombatantami, strażakami , paniami z kół gospodyń wiejskich oraz       
w świetlicy środowiskowej w Woli Książęcej. 
Radny Zdzisław Staszak pytał  - jaki jest koszt przeglądu windy w Domu Strażaka? 
Wójt odpowiedział , że jest to koszt 250,- zł miesięcznie. 
 
ad. VII. Odczytanie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Kotlin. 
                 Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy wraz            
z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący Rady Tomasz Kosiński. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. VIII. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie  
 wyrażenia opinii o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. 
                Uchwałę  Nr -  SO 0957/59/3/Ka/2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  z dnia 19 grudnia 2014r. odczytała Skarbnik Gminy. 
Skład Orzekający RIO wydał opinię pozytywną o projekcie WPFG na lata 2015 -2022             
z zastrzeżeniami. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. IX. Odczytanie projektu uchwały budżetowej na rok 2015 wraz z uzasadnieniem. 
                 Projekt uchwały w sprawie budżetu Gminy na rok 2015 wraz z uzasadnieniem 
odczytał Przewodniczący Rady. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. X. Odczytanie uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie 
wyrażenia  opinii o projekcie budżetu Gminy na 2015 rok. 
                 Uchwałę Nr SO – 0952/59/3/Ka/2014 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  z dnia 19 grudnia 2014r.  odczytała Skarbnik Gminy. 
Skład Orzekający RIO wyraził opinię pozytywną o projekcie budżetu  z zastrzeżeniami. 
Skarbnik odczytała uchwałę Nr SO – 0951/75/D/3/Ka/2014 Składu Orzekającego Regionalnej 
Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 19 grudnia 2014r.  w której Skład Orzekający RIO 
wyraził opinie pozytywna o możliwości sfinansowania deficytu budżetu. 
Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
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XI. Odczytanie opinii stałych komisji Rady  o projekcie  budżetu Gminy na 2015 rok. 
                 Opinie pozytywne  o projekcie  budżetu Gminy na 2015 rok  stałych komisji Rady 
przedstawili: Przewodniczący Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów  Hieronim 
Adamski i Przewodniczący Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, 
Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej Lucjan Antczak. 
Opinie stanowią załączniki do protokołu. 
 
ad. XII. Przedstawienie ewentualnych autopoprawek Wójta Gminy do projektu budżetu 
Gminy. 
              Autopoprawki przedstawione przez Wójt Gminy. 
Dochody: 
- zwiększa się o środki unijne w kwocie 1.315.032,- zł przeznaczone na budowę kanalizacji  
  sanitarnej  w Woli Książęcej, 
-zwiększa się o kwotę 25.000,- zł z małych projektów PROW z przeznaczeniem na zakup 
instrumentów muzycznych dla Domu Kultury w Kotlinie. 
Dochody projektu budżetu po zmianach to kwota 24.429.750,33 zł. 
Wydatki: 
- zwiększa się wydatki o kwotę 25.000,- zł z przeznaczeniem na zakup instrumentów 
muzycznych dla Domu Kultury w Kotlinie, 
- zwiększa się wydatki o kwotę 24.975,- zł  - jest to wkład własny Gminy na zakup 
instrumentów muzycznych dla Domu Kultury w Kotlinie. 
Wydatki projektu budżetu Gminy po zmianach to kwota 23.361.986,33 zł. 
W związku z wprowadzonymi zmianami w projekcie budżetu Gminy określa się nadwyżkę 
dochodów nad wydatkami w kwocie 1.067.764,- zł, którą  planuje się przeznaczyć na spłatę 
pożyczki zaciągniętej na wyprzedzające finansowanie działań finansowych. 
 
ad. XIII. Dyskusja nad projektem budżetu. 
           Radny Zdzisław Staszak mówił, że planowana nadwyżka  jest wirtualna.  
Ze stwierdzeniem tym nie zgodziła się  Skarbnik Gminy wyjaśniając, że  Gmina ma 
podpisaną umowę z Urzędem  Marszałkowskim i po rozliczeniu inwestycji – budowy sieci 
kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej Gmina otrzyma środki. 
Radny Krzysztof Szyszka o projekcie budżetu  mówił, że jeszcze tak niskiego deficytu nie 
było od kilku lat. 
Radny Szyszka zastanawiał się czy jest to dobre twierdząc, że pod względem inwestycyjnym  
nie jest dobre. Radny Szyszka  nie zgadzał się  z wypowiedzią radnego Lucjana Antczaka w 
Gazecie Jarocińskiej, który mówił, że w tej kadencji należy wstrzymać inwestycje. 
Radny Krzysztof Szyszka twierdził wręcz przeciwnie, że trzeba robić wszystko, aby 
inwestować i pozyskiwać jak najwięcej środków  na inwestycje. Natomiast żeby pozyskiwać 
środki , to Gmina musi najpierw wydać środki, a następnie dopiero otrzymuje zwrot środków.  
Radny Krzysztof Szyszka mówił, że  nie należy  się bać brania pożyczek, bo są one po to, aby 
się wspierać. Radny wypowiedział się za  maksymalnym wykorzystaniem  ogłaszanych 
programów i za realizacją inwestycji mówiąc, że może to być ostatnia kadencja w której 
będzie można pozyskać środki  na inwestycje z  Unii Europejskiej. 
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           Radny Krzysztof Szyszka wskazując na środki w projekcie budżetu planowane na Izby 
Rolnicze  krytycznie wypowiedział się co do działań  ze strony Izby  na rzecz rolnictwa, a 
płaconą składkę  nazwał haraczem. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że jest to uregulowane  ustawą i jest to obowiązek płacenia 
składki na rzecz Izb Rolniczych, a jeżeli Gmina tego nie zaplanuje w projekcie, to zrobi to 
Regionalna Izba Obrachunkowa i to bez zgody Rady Gminy. 
Radny  Krzysztof Szyszka uważał, że  jeżeli Gmina płaci składkę, to rolnicy coś z tego 
powinni mieć, nie tylko  opinię o podatku rolnym, bo w rolnictwie robi się niewesoło. 
            Radny Krzysztof Szyszka prosił Skarbnika Gminy o poinformowanie ile Gmina 
pozyskała środków  unijnych i ile odzyskała środków z tytułu zwrotu podatku VAT. 
Skarbnik Gminy  poinformowała, że podatek VAT Gmina rozpoczęła odzyskiwać od 1 
stycznia 2013r. i mogła wrócić się z tym 4 lata i tak odzyskała: za rok 2009 – 177.907,- zł,      
w roku 2010 – 529.448,- zł, w roku 2011 – 545.389,- zł, 2012 – 304.227,- zł, 2013 – 
225.272,- zł   i w 2014r. – 735.186,- zł. Łącznie Gmina odzyskała 2.517.430,- zł. 
Następnie Skarbnik poinformowała o wysokości  długu łącznie z wyprzedzającym 
finansowaniem, który stanowi kwotę 6.462.982,63 zł, w tym  na wyprzedzające finansowanie  
zaciągnięto dwie pożyczki na budowę sieci kanalizacji sanitarnej  w Woli Książęcej i budowę 
boisk sportowych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie w wysokości 1.127.531,65 zł. 
Dług Gminy w stosunku do planowanych dochodów  roku 2015 to 21,83%. 
Skarbnik wyjaśniła, że Gmina może posiadać dług w wysokości 60% dochodów. 
Gmina posiada pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  i Gospodarki 
Wodnej  w kwocie 1.382.750,98 zł , z tego: na rozbudowę oczyszczalni ścieków w Wyszkach  
- 39.885,98 zł ze spłatą końcową w 2015r., na budowę kotłowni gazowej w Szkole 
Podstawowej w Kotlinie w kwocie 57.000,- zł  ze spłatą końcową w roku 2015, na budowę 
kanalizacji w Magnuszewicach 147.315,- zł, na budowę sieci  kanalizacji sanitarnej w Wilczy 
134.250,- zł, na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej 1.004.300,- zł. 
Poza tym Gmina posiada pożyczki zaciągnięte w: 
1) Banku Gospodarstwa Krajowego Oddział w Poznaniu w kwocie 1.127.531,65 zł, z tego: 
    - pożyczka na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w Woli Książęcej w kwocie 890.124,56  
      zł, 
    - pożyczka na przebudowę boisk rekreacyjnych przy Szkole Podstawowej w Kotlinie  
      w kwocie 237.407,09 zł, 
2) Banku Spółdzielczym w Jarocinie  w wysokości 3.397.500,- zł , z tego : 
     - 385.000,- zł na budowę dróg gminnych, 
     - 3.012.500,- zł na realizację zadań majątkowych Gminy, 
3) Banku Śląskim ING Oddział w Poznaniu w kwocie 555.200,- zł na realizację zadań   
    majątkowych. 
Radny Lucjan Antczak mówił, że nie  jest przeciwny takim inwestycjom strategicznym jak  
budowa studni głębinowej, hydroforni , budowa mieszkań socjalnych czy innych inwestycji 
na które  Gminie uda się pozyskać środki unijne. 
Wójt mówiąc o projekcie budżetu Gminy poinformował, że na oświatę przewiduje się środki 
przekraczające 9.500.000,- zł , a 94% tych środków, to środki na wynagrodzenia. Pozostałe 
środki przeznacza się na funkcjonowanie i bieżące utrzymanie jednostek. 
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Po wybudowaniu sieci kanalizacji sanitarnej  w Magnuszewicach, Wilczy i Woli Książęcej 
przygotowano dokumentację na budowę sieci  kanalizacji sanitarnej we wsi Wysogotówek. 
Dalej Wójt mówił, że problemem staje się  obecnie wiele odcinków sieci wodociągowej  
wybudowanej z rur  stalowych, która ma już przeszło 20 lat i jest do wymiany. 
Mówiąc o obowiązującej cenie wody i ścieków zatwierdzonej przez Radę Gminy                     
w poprzedniej kadencji Wójt wyjaśnił, że gdyby  policzyć wszystkie inwestycje, urealnić 
amortyzację, to cena wody i ścieków byłaby zdecydowanie  wyższa. 
Wójt wskazał następnie na planowaną budowę stacji uzdatniania wody wraz  z odwiertem  
studni głębinowej w Woli Książęcej. 
Wójt mówił  o problemie jakim jest brak zinwentaryzowania sieci wodociągowej. 
Następnie Wójt mówił  o pozyskiwaniu środków od Marszałka Województwa  na budowę 
dróg transportu rolniczego oraz o małych grantach  do 25 tys. zł , które przeznaczono na 
modernizację świetlic wiejskich, a które pozyskano z Lidera Zielonej Wielkopolski do 
którego Gmina przystąpiła  prawie na końcu rozdawania środków. 
Z dużego grantu środki  przeznaczono na zaplecze sportowe w obrębie Szkoły Podstawowej 
w Kotlinie gdzie są 2 place zabaw, boisko Orlik i plac rekreacyjny. 
Wójt o projekcie budżetu Gminy na 2015 rok mówił, że jest budżetem realnym. 
Radny Krzysztof Szyszka przyznał, że inwestycji było dużo, w tym modernizacja budynków 
użyteczności publicznej, świetlice wiejskie , Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 
Radny Krzysztof Szyszka wskazał na budynek Urzędu Gminy, który powinien być  
wizytówką, a który jak określił radny jest pod psem i z czasów wczesnego Gierka. 
Radny uważał, że należy się pomału zmierzyć z tym tematem i rozpocząć remont. 
             Sołtys Stefan Taczała wnosił, aby  nie przekręcać nazwy Szkoły Podstawowej             
w Sławoszewie z siedzibą w Parzewie wskazując, że planowana jest budowa placu zabaw  
przy Szkole Podstawowej w Sławoszewie, a powinno być z siedzibą w Parzewie, bo jest to 
grunt parzewski. 
Sołtys Taczała pytał – gdzie  ten plac będzie budowany, w którym miejscu. 
Wójt odpowiedział, że plac zabaw będzie budowany  na terenie szkoły i musi być 
realizowany zgodnie  z podpisaną umową i będzie budowany ze środków Europejskiego 
Funduszu Społecznego. 
Sołtys Taczała twierdził, że  nie ma tam miejsca na plac, sugerując, aby w to miejsce  lepiej 
wyposażyć plac zabaw w Sławoszewie, który jest 300 metrów dalej. 
              Następnie sołtys  wskazał na środki zaplanowane  w projekcie budżetu  na zakup  
samochodu dla OSP Racendów, mówiąc, że  nie widzi w projekcie środków  na rozbudowę 
garażu w Racendowie. 
Sołtys Taczała pytał – czy  będzie  samochód stał na zewnątrz albo w stodole tak jak              
w Kurcewie i czy nie lepiej zakupić samochód dla OSP w Sławoszewie, bo tam jest 
odpowiedni garaż? 
Wójt odpowiedział, że wniosek o samochód dla OSP w Racendowie został złożony i musi być 
merytorycznie oceniony, a następnie Gmina zostanie poproszona o podpisanie umowy            
i wówczas można myśleć o rozbudowie garażu. Dzisiaj jest to pisane palcem po wodzie i  nie 
jest pewne czy samochód będzie. 
Wójt przyznał, że zapewniał, że samochód, który otrzymała OSP w Kurcewie wejdzie do 
garażu, a myślał o takim samochodzie  jaki otrzymywały wówczas jednostki. 
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OSP w Kurcewie  otrzymała najnowszy model, który urósł i się wydłużył . 
Wójt pytał – czy miał nie odbierać samochodu tylko dlatego, że był lepszy? Odpowiadając na 
pytanie i  przyznając, że cieszy się, że OSP Kurcew otrzymała taki samochód, bo trzeba było 
czekać długo, aż wszystkie jednostki będą dysponować odpowiednimi samochodami i nie 
będą musiały wyjeżdżać jak to określił „rzęchami”. 
 
ad. XIV. Glosowanie wniesionych propozycji autopoprawek Wójta. 
                      Autopoprawki Wójta do projektu budżetu Gminy na 2015 rok przyjęto 
jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad. XV. Głosowanie  uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kotlin. 
                        Uchwała nr II/5/2014 w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Kotlin podjęta została jednogłośnie 15 głosami  
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. XVI. Głosowanie uchwały w sprawie budżetu Gminy na 2015 rok. 
                          Uchwała Nr II/6/2014 w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2015 podjęta 
została jednogłośnie 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
 
ad. XVII. Rozpatrzenie projektów uchwał. 
                      Rozpatrzenie projektów uchwał  i podjęcie uchwał: 
      1) w sprawie statutu Domu Kultury w Kotlinie. 
          Uchwała Nr II/7/2014 podjęta została 15 głosami za. 
      2) w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
          Alkoholowych na 2015 rok. 
          Uchwała Nr II/8/2014 podjęta została 15 głosami za. 
      3) w sprawie Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2015 rok. 
          Uchwała Nr II/9/2014 podjęta została 15 głosami za. 
      4) w sprawie zmiany Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania Problemów 
          Alkoholowych na rok 2014. 
          Uchwała Nr II/10/2014 podjęta została 15 głosami za. 
      5) w sprawie wykazu wydatków budżetu Gminy Kotlin na rok 2014, które nie wygasają  
          z upływem  roku budżetowego. 
          Uchwała Nr II/11/2014 podjęta została 15 głosami za. 
      6) w sprawie  wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny lokalu mieszkalnego 
          sprzedawanego na rzecz najemcy. 
          Uchwała Nr II/12/2014 podjęta została 15 głosami za. 
      7) zmieniająca uchwałę w sprawie budżetu Gminy Kotlin na rok 2014. 
           Uchwała nr II/13/2014 podjęta została 15 głosami za. 
       8) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kotlin. 
            Uchwała Nr II/14/2014 podjęta została 15 głosami za. 
        Uchwały stanowią załączniki do protokołu. 
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ad. XVIII. Uchwalenie planu pracy Rady Gminy na 2015 rok. 
                  Uchwała Nr II/15/2015 w sprawie planu pracy Rady Gminy Kotlin na 2015 rok 
została podjęta jednogłośnie 15 głosami za. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  
 
ad. XIX. Zatwierdzenie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 
                     Uchwała Nr II/16/2015 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 
Rewizyjnej na rok 2015 podjęta została jednogłośnie 15 głosami za. 
 
ad. XX. Przyjęcie planów pracy na 2015 rok: 
      1) Komisji Planu Gospodarczego, Budżetu i Finansów, 
      2) Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa  
          Publicznego i Ochrony  Przeciwpożarowej Rady Gminy. 
                           Plany  pracy stałych komisji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 15 głosami 
za. 
ad. XXI. Wolne głosy i wnioski. 
                    Radny Rady Powiatu Jarocińskiego Walenty Kwaśniewski poinformował o 
uchwaleniu w dniu wczorajszym  przez Radę Powiatu budżetu  na 2015 rok. 
Na inwestycje przeznaczono 12%. 
Na Dom Pomocy Społecznej w Kotlinie  przeznaczono 7.700 tys. zł . 
Na drogi planuje się 1.075.000,- zł, w tym 800 tys. zł to dotacja z Gminy Jaraczewo na 
budowę drogi powiatowej na terenie Gminy Jaraczewo  i 200 tys. zł to dotacja z Gminy 
Jarocin. 75 tys. zł przeznacza się na budowę drogi  na terenie Jarocina   do Szkoły Zawodowej 
nr 2. 
Radny Kwaśniewski mówił o zmianach  w Powiecie , w tym o likwidacji z dniem 1 kwietnia 
2015r. Zarządu Dróg Powiatowych, co ma przynieść oszczędności w ciągu 4 lat  w wysokości 
1.750 tys. zł. 
Obsługę dróg planuje się w systemie zleconym. 
Radny Kwaśniewski przypomniał, że podbudowy drogi Twardów – Kurcew  jaką wykonano 
w 2014r. nie planowano  w projekcie budżetu roku 2014,  sądząc, że położenie dywanika 
asfaltowego na tej drodze wejdzie do budżetu w ciągu roku. Radny ocenił, że droga ta jest 
potrzebna i jest użytkowana. 
Powiat spodziewa się środków w wysokości 5 mln zł  na dofinansowanie wiaduktów i część       
z tych środków trafi na drogi – mówił radny Kwaśniewski. 
Radny Kwaśniewski poinformował, że z końcem września 2015r. przewiduje się otwarcie 
DPS w Kotlinie, co wiąże się ze środkami na  jego wyposażenie.  
Radny Kwaśniewski  proponował  nie denerwować się sytuacją finansową, bowiem po dobrej 
kadencji gdy są duże inwestycje przychodzi  kadencja w której trzeba trochę  wypocząć           
i płacić długi i tak jest w Powiecie w tej kadencji, która się rozpoczęła. 
Radny Walenty Kwaśniewski życzył  obecnym  na 2015 rok  zdrowia i zadowolenia w życiu 
osobistym i  z pracy społecznej. 
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               Wójt Gminy zastanawiał się czy usługi wykonywane przez inne firmy w zamian 
Zarządu Dróg Powiatowych w Jarocinie będą miały  taki obraz  jak ma Gmina                           
z oświetleniem ulicznym. 
Wójt ocenił  bardzo dobrze współpracę z Zarządem Dróg Powiatowych w Jarocinie. 
Sołtys Stefan Taczała wnioskował o wprowadzenie do planu pracy Komisji Zdrowia, 
Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej i Sportu, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej  tematu: „ Sprawozdanie gminnego koordynatora sportu z imprez 
organizowanych w 2014 roku w ramach działalności profilaktycznej przeciwdziałania  
alkoholizmowi”. 
Radny Tomasz Graczyk pytał: 
- co można zrobić , aby  udrożnić i poprawić bezpieczeństwo  na ul. Poznańskiej, a chodzi 
  o drogi podporządkowane  ul. Dworcową i ul. Ks. Rymarkiewicza i czy można w tym  
  miejscu zamontować dodatkowe światła, ponieważ samochody stoją w tym miejscu po 
  przeszło 10 minut? 
Wójt odpowiedział, że  temat ten był  już poruszany  w poprzedniej kadencji i mowa była  o 
wyposażeniu skrzyżowania w dodatkowe światła.  
Drugi temat, który był  poruszany przez radnych w poprzedniej kadencji to zatoczka dla  
autobusów przy parku przy ul. Poznańskiej i projekt na zatoczkę został opracowany                 
i przesłany do uzgodnienia do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Poznaniu.  
Wójt potwierdził, że wniosek zgłoszony przez radnego zostanie przesłany do GDDKiA. 
Radny Michał Graczyk  wnioskował : 
-  o naprawę chodnika przy ul. Dworcowej, który jak określił radny jest w stanie krytycznym, 
-  o naprawę odcinka drogi granitowej – ul. Dworcowej przy mostku gdzie jest górka. 
 Radny Graczyk pytał  - jakie są propozycje Gminy żeby zachęcić inwestorów do otwierania 
zakładów, co Gmina 
   zrobiła i ilu inwestorów pozyskała? 
Radny Tomasz Graczyk wskazał  na stojący od dłuższego czasu samochód dostawczy przy 
sklepie ABC przy ul. Dworcowej, który pełni rolę magazynu dla tego sklepu, a który stanowi 
zator na drodze.  
Radny pytał – co Wójt sądzi o tym? 
Wójt poinformował, że Gmina nie dysponuje terenami pod  prowadzenie działalności 
gospodarczej. 
W studium zagospodarowania przestrzennego Gminy są natomiast tereny pod działalność, ale 
są to tereny prywatne. Tereny takie są przy drodze nr 11  jadąc z Kotlina w stronę Wyszek 
z tym, że są to też tereny prywatne.  
Wójt wyjaśnił, że gdy nowy właściciel przejął ZPOW Kotlin Rada Gminy podjęła uchwałę  
w sprawie zwolnień w podatku od nieruchomości w ramach udzielania regionalnej pomocy 
inwestycyjnej na terenie gminy Kotlin  i uchwała ta obowiązywała przez okres 2 lat. 
Radny Tomasz Graczyk proponował, aby nie patrzeć na dużych inwestorów, a na małych       
i zrobić coś dla  tych małych inwestorów.  
Radny Graczyk mówił, że przedsiębiorcę  zatrudniającego 5 – 10 osób nie stać na działkę 
przy ul. Poznańskiej, bo nie stać go na zjazd z drogi nr 11. 
Radny Graczyk proponował, aby wsparciem dla małych inwestorów było np. doprowadzenie 
przez Gminę mediów do działki np. wody, kanalizacji, energii. 
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Radny Graczyk wskazał na tereny gdzie zakład ma pan Gadomski oraz przy ul. Powstańców 
Wlkp. za torami  gdzie Jego zdaniem są idealne warunki do  otwierania zakładów. 
Wójt odpowiedział, że są to grunty prywatne. 
Wójt wyjaśniał, że ogólnie są udostępniane  informacje przez Agencję Restrukturyzacji                 
i Modernizacji Rolnictwa oraz przez stowarzyszenia czy Lidera Zielonej Wielkopolski.            
Są to  małe projekty  w ramach różnicowania oraz mikroprzedsiębiorstwa i należy spełnić 
podstawowy warunek jakim jest  wyłożenie w pierwszej kolejności własnych środków na 
uruchomienie zakładu. 
Poza tym o środki można wystąpić do Powiatowego Urzędu Pracy na uruchomienie zakładu       
pod warunkiem  jego prowadzenia przez okres chociaż 2 lat. 
Radny Graczyk uważał, że rolnikom pomaga się, a przedsiębiorca przy składaniu wniosku nie 
ma żadnej pomocy. 
Wójt poinformował o uruchomieniu w Urzędzie Gminy Punktu Informacji Funduszy 
Europejskich. 
Radny Graczyk uważał, że przedsiębiorca powinien załatwić wszystko, a nie wychodzić          
z pustą kartką i tym, że musi dowiedzieć się w innym miejscu. W Punkcie Informacyjnym też  
tylko mówią, a chodzi  żeby pomóc. 
Wójt wyjaśnił, że jest to niemożliwe, aby pracownik załatwiał wszystko.  
Radny Graczyk wnioskował, aby przez media  ogłosić to, że gdy inwestor przyjedzie  z innej 
gminy otworzyć zakład wiedział on , że Gmina jest  za nim, a nie że jest problem. 
Sekretarz Gminy wyjaśnił, że to ustawodawca określa zasady dotyczące prowadzenia 
działalności gospodarczej. 
                Wójt poinformował, że na sesję Rady zaproszony zostanie dyrektor Domu Kultury 
o co wnosił radny Krzysztof Szyszka i  przedstawi plan działania Domu Kultury. 
                 Odnośnie prowadzonej hodowli trzody chlewnej przy ul. Waliszewskiej  Wójt 
wyjaśnił, że obecnie produkcja nie przekracza 39 DJP (duże jednostki przeliczeniowe). 
Właściciel wystąpił o ustalenie warunków  zabudowy  dla inwestycji  polegającej na 
przebudowie i zmianie sposobu użytkowania  budynków  o docelowej obsadzie  trzody 
chlewnej  205 DJP. 
Wójt poinformował, że nie widzi możliwości zwiększenia produkcji  w obiektach przy ul. 
Waliszewskiej  do 205 DJP, bowiem jest to ścisła zabudowa. 
                 Sekretarz Gminy  przypomniał, że 27 grudnia minęła 96 rocznica Powstania 
Wielkopolskiego. 
Minutą ciszy uczczono pamięć osób , które walczyły o niepodległość.  
Po sesji delegacja radnych z udziałem Wójta Gminy złożyła kwiaty i zapaliła znicze pod 
pomnikiem  Powstańców Wielkopolskich w Magnuszewicach. 
                  W związku ze zbliżającym się Nowym Rokiem Wójt Gminy w imieniu własnym 
oraz Przewodniczącego Rady życzył wszystkim obecnym  zdrowia, zaangażowania , bardzo 
dobrego odbioru społecznego i tego co w życiu osobistym przed wszystkimi najlepszego. 
 
 ad. XXII. Zamknięcie posiedzenia. 
                       Dziękując za udział Przewodniczący Rady zamknął II sesję Rady Gminy   
 Kotlin. 
 Protokółowała: Paterczyk K. 
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